
1 

Algemeen Bestuur 
 

 

Besluitenlijst vergadering algemeen bestuur d.d. 16 november 2022 

 

Aanwezig:   De heren Bartelds, Blaauw, Ten Brink (dijkgraaf), Bruning, Van Calker Douwstra, 

Fonhof,  Haerkens, In 't Hout, Küpers (secretaris-directeur), Mentink Sieling, 

Sinnema, Tjarks, Visser en De Vos en dames Beuling, Creemer, Eshuis, Heeringa, 

Ten Have, Kuiper, Leenders en Plas   

Tevens:       De heer Heugens en de dames Hidding en Stegeman (besluitenlijst) 

Afwezig:      De heer De Graaf 

  

 

Agendanr. Onderwerpen en besluiten 

1 Opening 

De heer Ten Brink opent de vergadering en heet de leden van het algemeen bestuur 

welkom. Ook heet hij de belangstellenden op de tribune en de belangstellenden die de 

vergadering via de livestream volgen, van harte welkom. Het algemeen bestuur stemt in 

met de agenda. 

2a Mededelingen en ingekomen stukken 

Brede Groene Dijk wint Zonnetje: 

De intro film “Brede Groene Dijk” wordt getoond. Hierna krijgt portefeuillehouder de heer 

Douwstra het woord. Het project de Brede Groene Dijk heeft ‘het Zonnetje’ gewonnen. Dit 

is de prijs voor een aansprekend project dat een lichtend voorbeeld kan zijn voor anderen 

als het gaat om het een effectieve, innovatieve en kansrijke uitvoering van het Nationaal 

Deltaprogramma. Tijdens het jaarlijkse Deltacongres op 10 november heeft 

Deltacommissaris, de heer Peter Glas het Zonnetje, in de vorm van een artistieke glazen 

vaas, uitgereikt aan het team van de Brede Groene Dijk. Fantastisch dat het waterschap 

deze prijs heeft gewonnen! Het is een erkenning dat de Brede Groene Dijk gezien wordt 

als het voorbeeld van Nederlandse innovatieve waterbouw. Nederland moet de komende 

jaren veel dijken versterken. Het waterschap heeft laten zien dat vervoeren van  grond 

voor dijkversterking niet langer nodig is. Klei van dichtbij, dat is de toekomst. 

Samen met het beste team, omringd door de beste deskundigen en adviseurs, met 

bestuurlijk lef en door écht samen te werken met tal van landelijke en regionale 

overheden, partners en grondeigenaren, heeft het waterschap de Brede Groene Dijk 

kunnen realiseren. 

 

Schriftelijke mededeling “Stikstof, hoe verder”: 

Mevrouw Ten Have geeft aan moedeloos te worden van het feit dat Nederland kennelijk 

niet bij machte is om goed te acteren in de stikstofcrisis. Waterveiligheid is belangrijker 

dan de stikstofcrisis. Gevraagd wordt of het mogelijk is een inzicht te geven wat het 

schrappen van de bouwvrijstelling voor financiële gevolgen heeft voor het waterschap. 

De heer Bartelds antwoordt dat mogelijke extra kosten in beeld worden gebracht zoals dat 

ook gebeurt met extra kosten als gevolg van hogere materiaal en brandstofkosten.  

2b Planningsschema 

Het schema wordt voor kennisgeving aangenomen. 
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waterbeschikbaarheid wordt opgenomen in de lijst van toezeggingen.  

De besluitenlijst wordt voor het overige ongewijzigd vastgesteld 

4  Najaarsrapportage (NJR) 2022 

In de commissie FAZ is breed gesproken over de NJR. Er is gesproken over veel zaken 

van de Veenweidegebieden tot de Omgevingswet. De commissie is tevreden over de 

wijze waarop de verschillende onderdelen zijn beschreven in de NJR.  

In de commissie VVSW is de NJR ook uitgebreid besproken. De NJR is een helder stuk 

en goed te bespreken. Veel vragen zijn beantwoord.  

De commissie BPL was een levendige vergadering. Er is gesproken over veengronden en 

veenweidegebieden en alles wat daarmee samenhangt, belang van kennisdeling, 

toereikendheid van de bestemmingsreserve voor het Hoogwaterbeschermingsprogramma, 

de betekenis van uitstel van de Omgevingswet en het instrument subsidie als structureel 

onderdeel van een business model.  

Het waterschap haakt zo goed als mogelijk aan bij de beschikbaarheid van water. Dit 

wordt eerst gedaan door water bovenstrooms vast te houden. Bij het zakken van het 

grondwaterpeil wordt direct water vastgehouden. Er wordt gekeken naar gebruik/inzet van 

pompen en noodpompen en of het verstandiger is om de capaciteit te vergroten van de 

bestaande pompen (bij eventuele vervanging).  

In 2021 is er informatie gedeeld inzake de uitgevoerde externe audit waar het gaat om de 

voortgang informatiebeveiliging (BIO) en de algemene verordening 

Gegevensbescherming (AVG). Eind 2023 wordt er een opnieuw een audit uitgevoerd. Het 

waterschap is voornemens om dan op niveau 3 te zitten qua beveiligingsniveau. Het 

verbetertraject is medio vorig jaar ingezet. Om de stappen te kunnen zetten is meer 

formatie nodig. Op 29 november is er een informerende bijeenkomst inzake BIO/AVG. 

De Unie van Waterschappen heeft een kopgroep samengesteld inzake water- en bodem 

sturend. Hierin heeft waterschap Hunze en Aa’s zitting  De wateraanvoer vanuit het 

IJsselmeer is nodig om, in droge perioden, peilen vast te houden voor zowel landbouw als 

natuur.  

Het opstellen van een regionale veenweidestrategie door de provincie is opgelegd door 

het Rijk. Deze strategie is gegoten in een beleidsstuk van de provincie en deze staat, ter 

kennisname voor het algemeen bestuur, in IBABS. 

Het verschil tussen de provincies Groningen en Drenthe waar het gaat om veen is dat 

Groningen 4% veenweide heeft en Drenthe veengronden, waar op akkerbouw bedreven 

wordt. Maatregelen rondom Veenweidegebieden komen in aanmerking voor 

rijkssubsidies. Voor de veengronden wordt nog geprobeerd om deze op de Klimaatagenda 

te krijgen zodat hiervoor ook subsidie beschikbaar komt. De maatregelen die uit de 

veenweide strategie voortkomen worden voorgelegd aan het algemeen bestuur.  

Er zijn dit jaar meer ingezetenen geteld, onder andere door nieuwbouw, waardoor er 

bestandsaanpassingen zijn doorgevoerd. Hierdoor komt er meer geld binnen. Zo nodig 

wordt een naheffing opgelegd. 

Campagnes inzake communicatie zijn van belang. Het waterschap participeert o.a. in de 

‘Waterbazen campagne’. Er wordt ook ingespeeld op gezamenlijk projecten met 

gemeenten zoals bv regentonnenactie. Ook de droogte heeft extra communicatie 

gevraagd. 

Het waterschap heeft enkele gemalen die water het gebied in pompen om in de zomer de 

droge gebieden van water te voorzien. 

Inzake de zonnecarports is er geen nieuws te melden vandaar dat dit onderwerp niet 

terugkomt in de NJR.  

Toegezegd wordt dat het algemeen bestuur wordt geïnformeerd over de brief die op 25 
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november a.s. verwacht wordt van het kabinet inzake water- en bodem sturend en wat de 

inhoud ervan betekent voor het waterschap.  

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om: 

- Kennis te nemen van de najaarsrapportage 2022; 

- De tweede begrotingswijziging 2022 vast te stellen; 

- De bij de begroting 2022 geraamde onttrekking aan de algemene reserve 

watersysteembeheer van € 1.476.000,- te verlagen met € 1.307.000,-; 

- € 900.000,- te doteren aan de bestemmingsreserve HWBP; 

- € 37.000,- te onttrekken aan de bestemmingsreserve akkerranden. 

5  Begroting 2023 

Door de portefeuillehouder wordt voorafgaand aan de inhoudelijke behandeling 

aangegeven dat er een bestuursvoorstel met betrekking tot het muskusrattenbeheer 

geagendeerd wordt voor de vergadering van het algemeen bestuur van 14 december 

2022.    

De commissie FAZ heeft de begroting breed besproken. In deze tijden van stijging van de 

grondstofprijzen en de oorlog in Oekraïne valt het niet mee om een begroting te schrijven. 

Veel onzekerheden zijn echter getackeld en het is het waterschap gelukt om een sluitende 

begroting te krijgen waarvoor de commissie de complimenten geeft.  

Ook de commissie VVSW is lovend over de begroting. In de commissie is gesproken over: 

beverbeheer, extra kosten voor het zuiveren, RWZI Garmerwolde, de extra kosten, 

databeheer NBK en landbouwgrond dat anders belast wordt zodra er zonnepanelen op 

staan.  

In de commissie BPL is gesproken over de voortgang overdracht VKA, tijdstip van 

evaluatie van het coalitieakkoord, het belang van bovenstrooms water vasthouden, 

wateraanvoer en exoten en benchmarking.  

Er wordt door meerdere fracties een algemene beschouwing over de laatste 4 jaar 

gegeven.  

Binnen het algemeen bestuur maakt men zich zorgen om de aanhoudende lastenstijging 

voor agrariërs ondanks dat deze binnen de afgesproken 3% valt. 

In 2025 komt er een nieuw belastingsysteem die meer bestuurlijke beweegruimte mogelijk 

maakt. 

De incidentele middelen worden ingezet zodat de tarieven gedempt kunnen worden.  

Kleine ondernemers kunnen kwijtschelding van belasting vragen maar bijna elke 

onderneming heeft een (klein) eigen vermogen waardoor deze niet in aanmerking komt 

voor kwijtschelding.  

Toegezegd wordt te bezien of er naast de reguliere financiële rapportages tussentijds (in 

welke vorm dan ook) financiële rapportages naar het algemeen bestuur meerwaarde 

heeft. 

 

Momenteel kent het waterschap een tweetal financiële rapportages waarin o.a. de 

afwijkingen t.o.v. de begroting worden aangegeven. 

De voorjaarsrapportage wordt behandeld in het AB van juni en de najaarsrapportage in 

het AB van november. 

In deze rapportages wordt uitvoerig gerapporteerd over de voor- en nadelen t.o.v. de 

ramingen die in de begroting zijn opgenomen. 

Mocht er bij bijzondere en/of significante ontwikkelingen aanleiding zijn om het bestuur 

buiten deze rapportages om extra te informeren, dan gebeurt dit middels een aparte 
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mededeling of bestuursvoorstel. 

Op deze wijze wordt de informatiebehoefte van het algemeen bestuur momenteel, op 

de hiervoor beschreven wijze, goed vervuld 

 

Toegezegd wordt om te bezien in hoeverre een te realiseren doorsteek in het 

Havenkanaal kan bijdragen in het verminderen van de baggerkosten. Er wordt jaarlijks 

een bedrag gereserveerd voor het baggeren van het Havenkanaal. 

Er wordt vanuit de waterschappen op aangedrongen bij de NWB om de bandbreedte van 

de dividend uitkeringen te maximaliseren op 60%.  

Toegezegd wordt om het algemeen bestuur via een informerende bijeenkomst bij te 

praten over ‘De Waterschapsspiegel’, de sectorvergelijking van de waterschappen. Hierbij 

moet bedacht worden dat er geen waterschap gelijk is in Nederland.  

Het werken aan de KRW doelen loopt door tot 2027. Biologisch is het waterschap goed op 

dreef. Op het chemische vlak is er nog “werk aan de winkel”. Als alle geplande projecten 

doorgang vinden is het waterschap goed op weg naar het behalen van de niet chemische 

doelen. 

Vanuit het algemeen bestuur wordt aangegeven dat het waterschap wel heel kwetsbaar is 

als de windmolens bepalend zijn voor het halen van de energiedoelen.  

Toegezegd wordt dat het algemeen bestuur wordt geïnformeerd op het moment dat er 

contact is geweest met RWE Windpower over de windmolens. Ook wordt toegezegd de 

zorg over het te gebruiken materiaal voor de wieken en de schadelijkheid ervan voor 

mens en dier over te brengen. 

De kamerfilterpersen zijn door waterschap Noorderzijlvest aanbesteed. Het percentage 

droge stof dat bereikt moet worden is 28. Dit wordt niet gehaald. De groei van de 

gemeente Groningen en het niet halen van de 28 procent droge stof heeft doen besluiten 

een extra kamerfilterpers aan te schaffen.  

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om: 

- De begroting 2023 vaststellen; 

- C-kredieten beschikbaar stellen voor € 9.179.000,-; 

- Een mandaat met betrekking tot treasury verstrekken aan het dagelijks bestuur met 

betrekking tot de voorziene transacties zoals opgenomen in de begroting onder 

hoofdstuk 3 K. Financiering. 

6 Belastingverordeningen 2023 

Zowel vanuit de commissie FAZ als vanuit het algemeen bestuur zijn er geen op- of 

aanmerkingen.    

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om de belastingverordeningen 

2023 vast te stellen. 

7 Rondvraag 

Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag.    

8 Sluiting 

 

 

Ongewijzigd/gewijzigd vastgesteld in de vergadering van 13 december 2022. 
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Harm Küpers,     Geert-Jan ten Brink, 

secretaris-directeur    dijkgraaf 
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Lijst van toezeggingen  

 

Datum Toezegging Afdoening Portefeuillehouder 

25 mei 2022 

 

 

Toegezegd wordt om 

verkennend met het algemeen 

bestuur te spreken over de 

keuzemogelijkheden binnen 

de Waterschapsverordening 

2.0. 

  

25 mei 2022 

 

Toegezegd wordt om over een 

jaar of op een passend 

moment te reflecteren op de 

wijze waarop participatie vorm 

heeft gekregen. 

  

29 juni 2022 Akkerrranden: Toegezegd 

wordt om tussentijds te 

evalueren in verband met de 

komst van Ecoregelingen 

(deze worden nog nader 

vormgegeven). 

  

05 oktober 

2022 

Toegezegd wordt dat er een  

inventarisatie wordt uitgevoerd 

naar eventuele andere 

locaties waar zuiveringen 

hebben gestaan in verband 

met mogelijke vervuiling. 

Staat in IBABS, kan van lijst van 

toezeggingen. 

Tjip Douwstra 

05 oktober 

2022 

Toegezegd wordt om eind dit 

jaar of begin volgend jaar 

(i.o.m. de Agendacommissie) 

het algemeen bestuur bij te 

praten over 

‘waterbeschikbaarheid’ in de 

meest ruime zin van het 

woord.  

Staat op de planning voor 

informerende bijeenkomst op 31 

januari 2023. 

 

16 november 

2022 

Toegezegd wordt dat het AB 

wordt geïnformeerd over de 

brief die aanstaande is van de 

Minister over Water en bodem 

sturend en wat de inhoud 

ervan betekent voor ons. 

Na 25 november 2022  

16 november 

2022 

Toegezegd wordt dat er een 

informerend bestuursvoorstel 

over de stand van zaken 

rondom Mura-beheer word 

geagendeerd voor de AB-

vergadering van 14 december. 

Staat op de agenda voor AB-

vergadering van 14 december 

Tjip Douwstra 

16 november 

2022 

Toegezegd wordt dat het AB 

wordt geïnformeerd op het 

moment er contact is geweest 

 Inge Eshuis 
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met RWE Windpower over de 

windmolens. Ook word 

toegezegd de zorg over te 

gebruiken materiaal voor de 

wieken en de schadelijkheid 

ervan voor mens en dier over 

te brengen. 

16 november 

2022 

Toegezegd wordt om te 

bezien of er naast de reguliere 

financiële rapportages 

tussentijds financiële 

rapportages (in welke vorm 

dan ook) wenselijk zijn. 

Is in het kader van het verslag 

afgedaan. 

Jakob Bartelds  

16 november 

2022 

Toegezegd wordt om het AB 

via een informerende 

bijeenkomst bij te praten over 

“De Waterschapsspiegel’ (de 

overkoepelende 

bedrijfsvergelijking van de 

waterschappen). 

Wordt vormgegeven in het 

introductieprogramma voor het 

nieuwe bestuur. 

 

16 november 

2022 

Toegezegd wordt om te 

bezien in hoeverre een te 

realiseren doorsteek in het 

Havenkanaal kan bijdragen in 

het verminderen van de 

baggerkosten. 

  

 

 

Overzicht onderwerpen voor plenaire commissievergaderingen 

 

Datum Tijd Onderwerp Door  

29-11-2022 20.00 uur Awareness BIO en AVG Rudi Boets, Eenje van 

Wijngaarden 

29-11-2022 21.00 uur Aanpak visveiligheid gemalen en 

Gemaal Duurswold (vismigratie) 

Peter Paul Schollema 

31-1-2023 20.00 uur Droogte in relatie tot Drentsche Aa 

Waterverdelingsakkoord 

Francine Engelsman 

 

31-1-2023 21.00 uur Waterbeschikbaarheid  

pm  Veenoxidatie  

pm  Voorbeelduitwerking instrumenten 

Omgevingswet in combinatie met demo 

DSO 

 

pm  Stedelijk Waterbeheer  

 

 

 


